

လှေဆူညါ

GO FORWARD

ပျာကဠိဘူမိဆရာတော်တို့

ယွှမ်းတင်စီမံရွှေ့နှိုး
ထိပ်ယာဘက်မနုလေ့
စံးဘက်ပျာအံ့စရလးစိ
ဒ်သိးကလဲတၢ်ဆူညါ
တက့ၢ်. ၂၆.၁၄.၁၅.

လါအုဖြံ ၂၀၂၀



ထီလၢ်အမုၢ်န့ၣ် - အုဖြံ ၂၅၂၁

ခရံၣ်ကၢ်ဆာထၢ်သမုၢ်တၢ်ကၢ်အမုၢ်န့ၣ် - အုဖြံ ၂၅၂၁

တၢ်ဖြံ ၇၂ နီၣ်တၢ် ၄ လါအုဖြံ ၂၀၂၀ နီၣ် Vol. 72 No. 4 April 2020



တၢ်အိးထီၣ်တၢ်ဆုၣ်နီၣ်လၢၢ်တုၣ် လၢကွဲၣ်ခိၣ်ဒိၣ်မၤတုၣ် (၂)၀၂၆၀.၁၁.၂၀ (၁၇၅)နီၣ်ယုဆလံၤ

အဖြေ

ဟါ (၂:၀၀ - ၄:၀၀) နှင့်ရုံးကတိ အိပ်ဒီး တ်မလကဟါ တ်ရဲတ်ကျဲစွာကီးနွံလီ။ ဝံ ဟါ (၆:၀၀ - ၉:၀၀) နှင့်ရုံးကတိ အိပ်ဒီး မူးသးပံးဒိ နွံလီ။

(၄-၃-၂၀၂၀) နံ အိပ်ဒီး တ်ဟ့ၣ်လီလ်အုၣ်သး ဆူဖျီကို တဖၣ် အတဲာ်ရဲတ်ကျဲနွံလီ။ ပုဟလီဆုၣ်နီမ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ် ဒီးကထာၣ်ခရဲၣ်တိၣ်ဖျၢၣ်ဒု, တ်ကတိၤဆာဂုၤဆာဝါလၢ သရၣ်ဒိၣ် အဲၣ်မ့ၢ်ဒီး တံၤသကီးတဖၣ်နွံလီ။ ဖျီကို အတဲာ်ကတိ(၁) နီဆၣ်အဲၣ်ဝါ (L.Th.), (၂) စီနုၤဒါ (B.Th.), “ဒီထီၣ်ထီ ယွၤဘီမုၢ်ကိ လာသးခုၣ်လီၤနီၣ်နီၣ်” နွံလီ။ တ်သးဝံၣ်ရဲလၢပုဖျီကို တဖၣ်ဝံၣ် ဖျီကိုအတဲာ်ကတိ (၃) နီမူလီအဲၣ်ဝါ (M.Div.) တ်ဂုၤ လာအဆီၣ်ထီၣ် ပုဒ်သးတ်ကမတၢ်သးခုကစီၣ်” နွံလီ။ တ်သိၣ် လီၤ ပုဖျီထီၣ်ကိုတဖၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စဲမစာၣ်, တ်ဟ် စီဆံး တ်ထုကဖၣ် လာသရၣ်မုၢ်မိမ့ၢ်ဖီ နွံလီ။ ပုဒီးန့ၢ် သရၣ်ဒိၣ် ဒီးကထာၣ်ခရဲၣ်တိၣ်ဒု, ဒိၣ်ဖးမ့ၢ် စီၤဝါဝါလု ဒီး နီစုမူအဲၣ် နွံလီ။ ဒိၣ်ဖးအံၤ ဘၣ်တံၤဟ့ၣ်လီၤ အီၤလၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ် ဆၣ်မုၢ်ထီၣ် နွံလီ။ ယုဒသၣ် တ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့ဒိၣ်ဖး ပုလၢဒီးန့ၢ်မ့ၢ် နီဆၣ် ဆဲးကပြီၣ်နွံလီ။ ဝံအိပ်ဒီးတံၤဟ့ၣ်လီၤဒိၣ်ဖးတဖၣ်ဒီး တံၤဟ့ၣ်ကနုၤ တဖၣ်စွာကီးနွံလီ။ လၢခံကတၢ် ပုဆီၣ်ဂုၤပျီတံၤလၢ သရၣ်ဒိၣ် ဒီးကထာၣ်ဟ့ၣ်မုၢ်ထုနွံလီ။ တနံၣ်အံၤ ကိုဖီဖျီထီၣ်ခဲလက်အိၣ် (၁၆၀)ဂၤနွံလီ။



တၢ်စံးဘျးဆာဂုၤ



စီထီသုးလုဒီး နီထုကပြီၣ်ဖီ ဒီးတုဒီးဖျီအသးပုၤထီၣ် (၄)နံၣ် ဝဲ ၂၃.၄.၂၀၂၀ နံၣ်, ဖိခွဲဖီစီမံဟူ ချးန့ၢ်နီၣ်အိၣ်ဖျၢၣ်ဆာက့ၤ(၃)ဝီ တဝီ ဝဲ(၂၀.၄.၂၀၂၀)နံၣ်အသိ လၢတၢ်စံးဘျးယွၤအပူၤ ဟံၣ်ဖီဖီဖီ ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ခံကလးဘးတီတီနွံလီ။

စံးဘျးဒီးဆာဂုၤဘၣ် ဟံၣ်ဖီဖီဖီလၢ မံယွၤအမံကလဲတၢ်ဒီးသု, မၤန့ၢ်အိၣ်ကဲ, ပုၤဒုၣ်ပုၤဒါ, မုၢ်လၢသးခုအါထီၣ်ဘၣ်လၢ ယွၤအတၢ် ဆိၣ်ဂုၤအကျဲ, ဖိခွဲဖီစံးကီး ကဒိၣ်ထီၣ်လၢ တၢ်သ့ၣ်ညါယွၤပျံၤယွၤ, ကုၣ်သုလၢနီၣ်ဒီးသး, ကမ့ၢ်ပုၤလုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်လၢ န့ၣ်ဖီထၢဖီအကီၢ်, အဒိၣ်ကတၢ်လၢ ယွၤအကီၢ်ထီၣ်ဘိတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်လီ။

ကီၢ်တကူၣ်ပှၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခရံၣ်ဖိလံၣ်စီဆုံကီၢ်
[၂၀၁၉ - ၂၀၂၀] တၢ်မလိၣ်န့ၣ်

တၢ်ပျၢ်ကီၢ် (၆၁) တၢ်ထီၣ်တၢ်

တၢ်တီၢ်ထူၣ် “ယုဆိယွၤမၤနၢၤဟီၣ်ခိၣ်”

ယၤဂၢၢ် ၅၅:၆, မး ၆:၃၃, ယီၤ ၁၆:၃၃

၆

အံၤ



ကီၢ်တကူၣ် ပှၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခရံၣ်ဖိလံၣ်စီဆုံကီၢ်အတၢ်ပျၢ်ကီၢ်

ကီၢ်တကူၣ်လံၢ်စီဆုံကီၢ် အတၢ်ပျၢ်ကီၢ်(၆၁) ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤ ဖဲ(၂၇. ၂. ၂၀၂၀)နံၤ ဟါ (၁)န့ၣ်ရံၣ်, ဖြးဘျီၣ်ရိၣ်ဖိၣ်, အလုၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထူၣ် “ယုဆိယွၤမၤနၢၤဟီၣ်ခိၣ်” န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရံၣ်တၢ်ကျဲၤဒီကတီၢ် ပှၤဟၤလီၤဆၢနီၤမ့ၢ် သရၣ်မုၢ်က့ၤဟီၣ်ဂံၢ်သထံၣ်, တၢ်ဒုသိၣ်ထီၣ်ခါ ဖျါကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဟဲထီၣ်ဒီး ကမုၢ်ကဆၢထၢၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ယူးယီၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤကတီၢ်တၢ်(၁) နီၢ်အံၤန့ၣ်မူ (C.Th.) “ယုဆိယွၤမၤနၢၤဟီၣ်ခိၣ်” ပှၤကတီၢ်တၢ် (၂) စီၤအံၤကၢၣ် (L.Th.) “ဆၢထၢၣ်လၢခရံၣ်ဂီၢ်” ဝံၤ နၢ်ဟူၣ်ဘၣ်တၢ်သးဝံၣ်ရိၣ်လၢ ကီၢ်ဖိတီၤဆံး တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဒီးတၢ်တရုၣ်ထီၣ်တၢ်မၤဘျၢၣ် ဒီးတၢ်လုၢ်ထီၣ်ဆိအီၤ လၢ သရၣ်ဒီးကထၢၣ်ပိလူးက့ၤဖးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်လီၤလံာ်အုၣ်သးလၢ သရၣ်စၢလမိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤသဆၢၣ်ထီၣ် ဖျါကီၢ်အံၤလၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်သ့ၣ်, ပှၤထုကဖၣ်တၢ်လၢ ဖျါကီၢ်အဂီၢ်မ့ၢ် သရၣ်မုၢ်ဒိၣ် ဘုၤစဲၤဖိ ဒီး ဆိၣ်တုၤပျၢ်တၢ် လၢသရၣ်ဒိၣ်အံၤဒုန့ၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤ ကီၢ်တကူၣ်လံၢ်စီဆုံကီၢ် ပှၤဖျါထီၣ်ကီၢ် အိၣ်ဝဲဒၣ် (၇၆)ကန့ၣ်လီၤ.



ကီၢ်မိၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သကိးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တနံၣ်တဘျီတၢ်အိၣ်ဖိၣ်(၁၃)ဘျီတဘျီ



ကီၢ်မိၣ်တနံၣ်တဘျီ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၃) ဘျီတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤ ဖဲဝံၣ်စူးတၢ် မိၣ်ဘျၢထံၣ်ခရံၣ်ဖိလံၢ်ခၢၣ်သးလၢ ၂၄. ၂. ၂၀၂၀ တုၤ ၂၇. ၂. ၂၀၂၀ အနံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ် ဟဲတုၤဝဲ

(၂၆)ပု ဒီးတၢ်မၤလီၤဟဲတုၤ(၇)ဖုန့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထူၣ် မ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ် ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ဟံးန့ၣ်ခွဲးယၢ်ဒီးမၤလၢပုၤမူဒါ” (၅မိၤရှု ၁၄: ၂, ယီၤ ၁၅:၁၆, ယီၤရှု ၁:၁-၃, မးသဲ ၂၈:၁၈-၂၀) န့ၣ်လီၤ.

အခုဖြည့်

တက်အိတ်ဖိုင် အီးထီပဲ ၂၄.၂.၂၀၂၀ အနံ့ ဟါ (၇:၀၀) နှင့်ရုံအကတီ ပုလဲစံတဲလီတဲာ်မုဲဝဲ သရဲဒိတ်ယဲထီအူ လာကီ ပသံဗိမ္မး, ၂၅.၂.၂၀၂၀ အနံ့ အိတ်ဖိုင်သကီး ဒီး ၂၆.၂.၂၀၂၀အနံ့ အိတ်ဒီး တဲာ်မာလီလံာ်စီဆုံ ဒီးတဲာ်မာလီတဖှ် ဒီး ပုဟဲသိတ်လိတဲာ် တဖှ်မုဲဝဲ သရဲဒိတ်ယဲထီအူ , သရဲဒိတ်ဒီးကထာတ်အီနာတ်ညိတ် ဒီးသရဲဒိတ်ဒီးကထာတ်မိစဲးသု (ခဝရုာ်ခာ်စး) တဖှ်န့ဉ်လီ. ၂၇.၂. ၂၀၂၀ အနံ့ မကတဲာ်တဲာ်မာလီ ဒီးတဲာ်အိတ်ဖိုင်သကီးဝဲ တဲာ်ဟ် စီဆုံသးတဲာ်ဘါ ဘတ်တဲာ်မာအီ ဖဲဟါ(၁၀:၀၀)န့ဉ်ရုံ ဒီးပျဲကွဲာ် တဲာ်အိတ်ဖိုင်န့ဉ်လီ.



၂၉.၂.၂၀၂၀ အနံ့ ကီမိတ် လံာ်စီဆုံကို တဲာ်ပျဲကို ဒီးတဲာ်ဟ့ဉ်လီလံာ်အုတ်အသး အတဲာ်ရဲတ်တဲာ်ကျဲာ် ဘတ်တဲာ်မာအီဖဲ စူးတွဲာ် ဟိတ်ထဲလ်န့ဉ်လီ. ကီမိတ်ဖိုင် ခဲလက်အိတ်ဝဲ(၆)ကန့ဉ်လီ. ခာ်စးတဖှ် မုဲလဲာ် သ့ဉ်ဆူဉ်သးဂဲာ် လဲာ်တဲာ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံာ်အယိ လဲာ်တဲာ်ကီတဲာ်ခဲအါမးအပူာ် ဟဲတုာ်အိတ်ဝဲဒီး မာသကီးဘတ်တဲာ်ရဲတ် တဲာ်ကျဲာ် လဲာ်တဲာ်သးခု အပူာ်ကီးဂဲာ်ဒီးန့ဉ်လီ. သရဲဒိတ်ဒီးကထာတ်မိစဲးသု



ကီမိတ်မုဲမုဲဒီးပုလဲစံတဲလီတဲာ်မုဲဝဲသရဲဒိတ်ယဲထီအူတဲာ်ပျဲကို(၄၈)ဘျီတဘျီ

တဲာ်ရဲတ်တဲာ်ကျဲာ်ဘတ်တဲာ်မာအီဖဲ (၂၀.၃.၂၀၂၀)ဖဲကီ ဘျီဂိတ်ဖိုင်, ကမုာ်ကမါ, ကီမိတ်န့ဉ်လီ. ဖျဲကိုတဲာ်တီထုမုဲဝဲ “ဟဲ, ကွဲာ်ကွဲာ်သကီးဆူယုာ်အအိတ်တကွဲာ်.” ဟီၤ ၆:၁၀. ဂီၤ(၇:၀၀)န့ဉ်ရုံ ကီမိတ်လံာ်တဲာ်ဘါကတီ ပုဟဲလီဆုတ်နီၤ သရဲဒိတ်စီမုဲကွဲာ်ထံ, တဲာ်ကစီဉ် - သရဲဒိတ်ကဟာ်ကျဲာ်, တဲာ်ထုကဖှ်လဲာ်ခဲ - သရဲဒိတ် တဲာ်မုဲဝဲ,ဆိတ်ဂုာ်ပျဲတဲာ်လဲာ် သရဲဒိတ်မုဲလဲာ်ကဲန့ဉ်လီ.



နီၤအိတ်ကလုတ်(C.T.S) နီၤအိတ်နီၤနီၤ(L.Th)

ဂီၤ(၁၀:၀၀)န့ဉ်ရုံတဲာ်ဘါကတီ အိတ်ဒီးတဲာ်မာလဲာ်ကမီ တဲာ်ရဲတ်တဲာ်ကျဲာ်အခါ ပုလဲာ်ဘတ်တဲာ်မာလဲာ်ကမီအီတဖှ်မုဲဝဲ, သရဲဒိတ်မုဲဒီးကထာတ်လီရဲဉ်မိ, သရဲဒိတ်မုဲဒီးပီမိ, သရဲဒိတ်မုဲဒီးဂုာ်စု ဒီး သရဲဒိတ်ရဲဉ်မိ (ကိုထြးစတဲာ်ပုဟဲလီဆုတ်နီၤ)န့ဉ်လီ.



ဒီးလဲာ်တဲာ်ဘါကတီ ပုဟဲလီဆုတ်နီၤ- သရဲဒိတ် ရဲဉ်မိ (ကီၤခိတ်စါ), တဲာ်ကစီဉ် - သရဲဒိတ်မုဲဒီးကထာတ်ကြဲထုဉ်ဒုာ်, တဲာ်ထုကဖှ်လဲာ်ခဲ - သရဲဒိတ်မုဲဒီးသး, ဆိတ်ဂုာ်ပျဲတဲာ်လဲာ် သရဲဒိတ် လဲးဘျီန့ဉ်လီ. ဟါ(၂:၀၀)န့ဉ်ရုံကတီ တဲာ်ဟ့ဉ်လီဖျဲကို လံာ် အုတ်သး ဆူဖျဲကို (၂၂)က လဲာ်ကီခိတ် သရဲဒိတ်မုဲဒီးကထာတ်လီရဲဉ်မိ, ပုဟဲဟ့ဉ်ဂံာ်ဟ့ဉ်ဘါဖျဲကို- သရဲဒိတ်မုဲဒီးကထာတ်ကြဲထုဉ်ဒုာ်, ဘါထု ကဖှ်လဲာ်ဖျဲကိုတဖှ်အကီ - သရဲဒိတ်မုဲဒီးပီမိန့ဉ်လီ. ဖုသရဲဒိတ်ဝဲဒုာ် ဒီး သရဲဒိတ်ဖြဲမးစဲ ဟ့ဉ်လီခိတ်ဖးဆူ ကီမိတ်လဲာ်မာန့ဉ်ခိတ်ဖးတဖှ်န့ဉ်လီ. တဲာ်ကတီစဲးဘျးလဲာ်သရဲဒိတ်ထုဉ်, သးဝဲဉ်ပျဲတဲာ်ဝဲ ဆိတ်ဂုာ်ပျဲတဲာ် လဲာ်ဖုသရဲဒိတ်ဝဲဒုာ်န့ဉ်လီ.



သရဲဒိတ်မုဲဒီးကထာတ်လီရဲဉ်မိအိတ်ဘျးကွဲာ်လဲာ်ကီခိတ်တဲာ်မာ အယိ သရဲဒိတ်ထုဉ် ဘတ်တဲာ်ယုထဲာ်အီလဲာ် ကဟံးန့ဉ်ကီခိတ်မုဲဒီးန့ဉ်လီ.



တက်ပစ်စုသရုပ်ကုန်သွယ်

ဘွဲ့သစ်ဒဏ္ဍာန်ဘွဲ့ထံခရိုင်တက်အိန်ဖိုင်(ကီအီစီစီစီ) လယုန်၊ ဝှ်စီးတနံနံ) အိန်ဒီး တက်ဒီးဟ်စုသရုပ်ကုန်သွယ် ဖဲ(၂၁.၁၂. ၂၀၁၉) ဂီၤ(၁၀:၀၀)န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၤဆုၣ်နီၤမ့ၢ် သရုပ်ဒိၣ် ဖဲထာၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတက်ဒုသိၣ်ထီၣ်အခါ ဘၣ်တက်ဆုၣ်ထီၣ်သရုပ်လၢ ကဒီးဟ်စု န့ၣ်လီၤ. ဖးဖျါထီၣ်ကီၣ်ကးအတက်ကွဲးနီၣ် လၢသရုပ်ဒိၣ်န့ၣ်လ့ၣ်, ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတက်မ့ၢ် ဖုၤသရုပ်ဒိၣ်ထီၣ်မိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတက်ဟ်စုကတီၢ် သရုပ်လၢဟ်ထီၣ်အစု လၢသရုပ်လၢအဒီးဟ်စုအလီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ, သရုပ်ဒိၣ်စီၤက့ၣ်န့ၣ်, ဖုၤသရုပ်ဒိၣ်ထီၣ်မိၣ်, သရုပ်ဒိၣ်မံၤက့ၣ်လး, သရုပ်ဒိၣ် ဆၣ်ဖိမူ, သရုပ်ဒိၣ်ရိလကံ, ဖုၤသရုပ်ဒိၣ်ခဲးအ့ၣ် ဒီးသရုပ်ဒိၣ်စုလၢန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတက်ဟ်ထီၣ်အခါ သရုပ်လၢဘၢထုကဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရုပ်ဒိၣ် စီၤလ့ၣ်, ပုၤဒုးလံာ်ထီၣ်ကီၢ်လံာ်မ့ၢ်ဝဲ သရုပ်ဒိၣ်မံၤက့ၣ်လး, ပုၤလၢဟ့ၣ်လီၤ လံာ်အုၣ်သး ဟံးစုကွၢ်ဟ်တုၢ်လီၤမ့ၢ်သရုပ်လၢဟ်စုကရၢမ့ၢ် သရုပ်ဒိၣ် စီၤလ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤကတီၢ်ဟ့ၣ်ကီၢ်ဟ့ၣ်ဘၢ သရုပ်လၢအဒီးဟ်စုဒီးတက်အိန် ဖိုင်မ့ၢ်ဝဲ သရုပ်ဒိၣ်ဒဲးန့ၣ်, ပုၤကတီၢ်စံးဘျူးက့ၣ်တက်မ့ၢ်ဝဲ သရုပ်ဒိၣ်အသိ လၢအမ့ၢ်သရုပ်ဒိၣ်ကုန်သွယ် ဒီးထီၣ်သးဝံၣ်ပျံၣ်က့ၣ်တက်လၢခံဝံၣ် သရုပ်ဒိၣ် ကုန်သွယ် ဆိၣ်ဂုၤပျံၣ်က့ၣ်တက်န့ၣ်လီၤ.

လၢတက်ဟ်စုတက်ရံၣ်တက်ကျဲၤတဘျီအံၤ ပနံၣ်ဟ့ၣ်ဘၣ် ဘွဲ့ သစ်ဒဏ္ဍာန်ဘွဲ့ထံခရိုင်ဖိတက်အိန်ဖိုင်တက်သးဝံၣ်ရိတယုၢ် ဒီးတက်ဒု သးဝံၣ်တယုၢ်န့ၣ်လီၤ.





တၢ်ပနီၣ်

- သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဒိၣ်စ့ (ကိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မၤတၢ်တၢ်)
- သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဆၣ်မုၢ်ထီၣ် (ကိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မၤတၢ်တၢ်)
- သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စ့လွၢ်ဝါ (ကိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်ခဲအံၤ)
- သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ခၢၣ်စတီၢ်ဖျၢၣ်ဒ့ (ကိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်စၢၤ ခဲအံၤ)

ပထံၣ်ဘၣ် ပကိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်လွၢ်ဂၤအံၤ မ့ၢ်ပုၤလုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်တဖၣ် ဖဲတၢ်ဟံၣ်ဆၣ်လၢၢ်ထူၣ်တၢ်ပနီၣ်, ပုၤကညီၤဘျၢထံၣ်ယွၤဂ့ၢ်ပီၤညါ ဖျၢၣ်စိမိၤ (၁၇၅)နံၣ် နံၤသးခုအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ကၤပုၤလၢ မိၢ်ဟံၣ်လၢပျၢၤ ပဒိၣ်ပနီၣ်တဖၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသး ကျဲးစးဂဲၤလီၤသပုၢ်ပုၢ် လၢတၢ်ဒိၣ်ထီၣ် အကီၢ် သ့ၣ်လီၤတၢ် တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်အဂီၢ်ထံး ဆူဖိလံၤတစါဘၣ်တစါအယီ ခဲအံၤ(၁၇၅)နံၣ် နံၤသးခုတၢ်အိၣ်ပုၤ ပုၤဝဲဒီး ယွၤ အလၢကတီၢ် အိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလီၤလီၤလီၤလးန့ၣ်လီၤ.

ဆၢကတီၢ်အံၤ မ့ၢ်တၢ်သးခုလီၤဆီစ့ၢ်ကီးလၢ ပုၤဖျါထီၣ်တ့ၢ်လံ လံာ်စိဆ့ၣ်ကိၣ်တဖၣ် (အါန့ၣ်အါလါ) အကီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ် သးခုလီၤ ထံၣ်လီၤကုၤသး, တသ့ၣ်ညါလီၤသးလၢဘၣ်. ဘၣ်သံကွၢ်သံဒီးကုၤအမံၤအသ့ၣ်, အိၣ်တၢ်အလီၢ်, ဒီးဖျါထီၣ်လၢန့ၣ် မတၢ် မတၢ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်သးခု လၢယုၤဘလံၤတဘျီအံၤ ယုၢ်ဒီး ကိၣ်ပျၢ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ, ကိၣ်အတၢ်စံၣ်စိၤတဲၤစိၤ ဘၣ်တၢ် ဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်အါန့ၣ်လီၤ. တၢ်သးခုလၢအလုၢ်ဘၢကွၢ် (၁၇၅)နံၣ် နံၤသးခု မ့ၢ်ဝဲစံၣ်စိၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသး ပုၤကညီၤဘျၢထံၣ်ယွၤဂ့ၢ်ပီၤညါဖျၢၣ်စိမိၤ နံၣ်(၂၀၀)စ့ၢ်ကီး အိၣ်ဒီးဟံၣ်ပဒိၣ်လဲၣ်န့ၣ် ပသးဒုဒီးအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်.

“ယွၤဂၤ, မံၤပုၤဂီၢ်မုၢ် စံးထီၣ်ပတြၢၤနၤတက့ၢ်. မံၤပုၤခဲလၢာ် စံးထီၣ်ပတြၢၤနၤတက့ၢ်.” (စံး ၆၇း၃)

ကိၣ်ဖိလီၤလံၤ,

ပုၤတၢ်ကံးယုၢ်ဖါဂီၢ်

